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Abstract (en)
The method involves producing a layer (4) by applying a medium (5) e.g. printing ink, paint and adhesive, and treating surfaces (6) of the layer
such that another layer (7) is produced by applying another medium (8) e.g. printing ink, paint and foil, or a surface structure (9) is produced by
structuring the former medium. The surfaces of the former layer is pretreated such that information provided in typographical characteristics (1) is
transmitted to the former medium using electromagnetic radiations (10), where laser radiations or LED radiations is used as the electromagnetic
radiations. An independent claim is also included for a device e.g. sheet fed rotary printing machine and print reprocessing machine, for producing
typographical characteristics on a substrate of a printing product comprising a module with a printing and/or coating unit for producing a layer by
applying a medium.

Abstract (de)
Ein erfindungsgemäßes Verfahren zum Erzeugen eines drucktechnischen (visuellen oder funktionalen, z.B. elektrisch leitenden) Merkmals
auf einem Substrat eines Druckprodukts, wobei in einem ersten Schritt (A) eine erste Schicht (4) durch Auftragen eines ersten Mediums (5),
z.B. ein Kleber oder Lack, erzeugt wird, und in einem zweiten Schritt (B) die Oberfläche (6) der ersten Schicht (4) zumindest abschnittsweise
behandelt wird, indem eine zweite Schicht (7) durch Auftragen eines zweiten Mediums (8), z.B. einer Folientransferschicht auf den Kleber, oder
eine Oberflächenstruktur (9) durch Strukturierung des ersten Mediums (5) erzeugt wird, z.B. durch Prägen in den Lack, zeichnet sich dadurch aus,
dass in einem Zwischenschritt (ZS) die Oberfläche (6) der ersten Schicht (4) zumindest abschnittsweise vorbehandelt wird, indem ein gezieltes
Übertragen der dem drucktechnischen Merkmal (1) zugrunde liegenden Information, z.B. eine Topografie einer Leiterbahn-Struktur oder ein
fälschungssicheres Zufallsmuster, in das erste Medium (5) erfolgt.
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